

中國你好
HELLO CHINA

TOUR CODE : 8XMN-1

8天6晚

揭陽

舌尖上的 福建 + 阿嬤的情書

廈門 · 泉州 · 潮州 · 揭陽 · 南澳 · 汕頭

阿嬤的情書取景點-揭陽

客家土樓 · 道韻樓



龍蝦鮑魚紅酒晚宴



精華景點
一次遊覽
福建精華



舌尖美食
品味地道
福建風味



暖心體驗
阿嬤的情書
文化之旅



品質保障
優質服務
舒適旅程

第一天 吉隆坡 ~ 厦門 **OD 678 1800-2230** **(機上用餐)**

齊集於**吉隆坡國際機場**，乘搭客機直飛福建省最美濱海城市 - **厦門**。抵達後由導遊迎接，送往酒店入住。

第二天 厦門 (1.5 小时) 泉州 **(早 / 午 / 晚)**

【环岛路黄金海岸】环岛路沿海而建，犹如一条美丽的玉带环绕着厦門岛，全长 45 公里。从厦門大学到前埔的一段海岸长约 9 公里，被称为黄金海岸线，是集旅游、观光和休闲娱乐于一体的海滨绿色长廊。

【演武大桥海上观景平台】观景平台平缓地向厦門湾延伸，映着碧海蓝天，可观轮渡、海沧、鼓浪嶼及漳州港之景，听浪鼓岩壁。

【厦門地标-世貿双子塔】厦門市第一高楼，A 塔地上 64 层，B 塔地上 55 层，高度均为 300 米。安排登上观光厅-云上厦門，体验极速电梯、360 度透明观景平台、爱情天台、海天漫步、高空望远镜、空中商店等等。

【沙坡尾】承载着明代以来的历史底蕴，现为年轻创业者与手艺人汇聚的创意市集，特色小店林立，交通便利，是厦門不可错过的文艺地标。

【泉州 ~ 鯔埔村 (含服装 + 簪花)】拥有千年历史的闽南古渔村，以独特的“鯔埔女文化”闻名。当地妇女头戴鲜花、簪花围，身着传统服饰，被誉为“海上花园里的东方花神”，已成为福建最具代表性的非遗文化体验之一。

第三天 泉州 (3.0 小时) 饶平 (1.0 小时) 潮州 **(早 / -- / 晚)**

【泉州西街】最古老、最具烟火气的历史街区，拥有千年历史。古街两旁传统商铺、小吃、美食、文创店林立，感受世界遗产古城的人文魅力。

【饶平·道韵楼】始建于明朝万历十五年 (1587 年)，距今已有 400 多年历史，是目前我国已发现规模最大的单体圆形客家土楼之一，被誉为“客家土楼奇葩”。整座土楼采用“外圆内方”布局，寓意“天圆地方”，兼具居住、防御及聚族而居等功能，可同时容纳数百人生活。建筑融合客家传统文化与潮汕建筑特色，以“古、大、奇、美”闻名，是广东保存最完整、最具代表性的客家土楼之一。

第四天 潮州 (1.0 小时) 揭陽 (1.0 小时) 潮州 **(早 / 午 / --)**

【揭陽西貢村】电影《给阿嬷的情书》主要取景地之一，保存完整的潮汕古村落风貌。漫步村中，感受古村的田园诗意与浓浓乡愁。一纸侨批，承载半生守望；古老的《石板桥》见证了阿嬷对远方亲人的牵挂与等待。村内保留传统古民居及侨乡文化，记录着无数潮汕华侨远赴南洋奋斗、心系故乡的历史故事，是一处充满人文情怀的潮汕古村。**赠送品尝南枝同款——无米粿，是潮汕经典传统小吃，是当地人最爱的特色点心之一。**

【揭陽古城·西马路历史文化街】拥有数百年历史，是揭陽保存较完整的历史文化街区之一。街道两旁保留大量南洋骑楼建筑，融合中西建筑特色，充满浓厚的侨乡风情。这里也是电影《唐人街》《暹罗客栈》的取景地，漫步其中，感受老城的复古韵味与历史记忆。

【龙湖古寨】拥有近千年历史，被誉为“广东十大最美古村”之一。古寨内保存大量明清时期古建筑，街巷布局完整，展现典型潮汕传统聚落文化。昔日这里曾是潮州重要商贸集镇，如今仍保留浓厚的人文气息与历史底蕴。

【泰佛殿】中国少见的泰式佛教建筑之一，由中泰两国共同兴建。寺庙建筑金碧辉煌，融合泰国佛教艺术特色，展现独特的异域风情，也是中泰文化交流与友谊的象征。

【潮州古城 (含电瓶车)】国家历史文化名城，拥有 1600 多年历史，是潮汕文化的重要发源地。古城保留完整的明清古建筑群及传统街巷，游览广济門古城楼、牌坊街、百年茶馆，体验潮州工夫茶文化，漫步滨江长廊远眺世界首座启闭式古桥——广济桥，晚上欣赏古城灯光秀。**(如遇天气原因取消，恕不能预先通知)。**

第五天 潮州 (1.0 小时) 南澳 (1.0 小时) 澄海 (1.0 小时) 汕頭 **(早 / 午 / --)**

【陈慈簧故居 + 欣赏非遗文化潮汕英歌舞】电影《给阿嬷的情书》主要取景地之一，由华侨实业金融家陈慈簧家族兴建而成，始建于清宣统二年 (1910 年)，被誉为“岭南第一侨宅”。共有厅房 506 间，面积 2.54 万平方米，以传统的“驷马拖车”糅合西式洋楼，点缀亭台楼阁，通廊天桥，萦回曲折。

【南澳岛】广东唯一的海岛县，被誉为“广东最美岛屿”，也是古代海上丝绸之路的重要停泊港。途经全长约 11 公里的南澳大桥，欣赏壮丽海景。游览岛上地标**【启航广场】**及**【长山尾灯塔】**，感受海岛风光，洁白灯塔与蔚蓝大海相映成趣，是游客拍照留念的热门打卡景点。

【自然之门·北回归线标志塔】参观中国 11 座北回归线标志塔之一**【自然之门】**，夏至中午可欣赏“立杆无影”的天文奇观，感受自然与科学的魅力。前往素有“东方夏威夷”之称的**【青澳湾】**，欣赏细白沙滩与清澈海水，享受南澳岛优美海滨风光。随后前往汕頭**【龙眼南路美食街】**，自由品尝牛肉火锅、蚝烙、粿条、卤鹅、生腌等地道潮汕美食。

第六天 汕頭 4.0 小时) 厦門 **(早 / 午 / 晚)**

【“小公园”老城骑楼建筑群】其实是一个街区，以中山亭为中心，四周的街道，建筑风格都是民国时期风格，而且大部分是骑楼建筑。这里是汕頭老城的核心区和文化标志，同时这里的民国建筑群是国内规模最大的。

【暹南电影院】打卡电影《给阿嬷的情书》取景地，感受南洋建筑风情与怀旧氛围。参观**【裕丰银信局】**及**【侨批文物馆 (逢周一闭馆)】**，了解潮汕华侨下南洋奋斗历史，通过“侨批”寄托对家乡亲人的思念。“侨批档案”已列入《世界记忆名录》，见证潮汕侨乡独特的历史文化。

【厦門地标·世貿海峽大厦 - 云上厦門】登上厦門地标——世貿海峽大厦，前往 55 楼**【云上厦門】**观景平台。这里是厦門热门高空观景点，可 360 度俯瞰鼓浪嶼、厦門市区及厦門湾壮丽景色，感受从高空欣赏“鹭岛”风光的震撼体验。

第七天 厦門全日游 ~ 晚间送机 **OD 679 2330-0400+1** **(早 / -- / 晚)**

【鼓浪嶼】位于厦門市思明区西南方的一个小岛，行政区划为鼓浪嶼街道，面积不到 2 平方公里 (0.77 平方哩)，人口约 2 万。有“海上花园”之美称。除环岛电动车外不允许机动车辆上岛。2017 年被正式列入世界遗产名录。**参观景点：龙头路商业街、万国建筑博览、邂逅最美转角。**

【老院子民俗文化风情园】以闽南传统文化为主题，通过建筑、民俗展示及互动体验，带领游客了解闽南人的生活方式、海洋文化及下南洋历史。下午欣赏欣赏大型室内实景演出**《闽南传奇》**，结合高科技舞台、灯光、水幕、舞蹈及杂技，生动演绎闽南文化、海上丝绸之路及华侨奋斗故事，是厦門极具代表性的文化演艺体验。

於指定时间集合，送往**厦門高崎國際機場**，准备挥别厦門，飞返家园。

第八天 抵达吉隆坡 **(机上用餐)**

航班安全着陆**吉隆坡國際機場**，再会！

道地风味：汕頭全鵝宴，百年銀屏蚝烙，龍蝦鮑魚紅酒宴，北京烤鴨，潮式十八碟 +DIY 紅桃粿，自助海鮮烤肉火鍋
必须配合项目(+RM 300)：老院子民俗文化风情园 + 闽南传奇秀 + 登厦門地标·世貿海峽大厦·云上厦門 + 潮汕英歌舞

包含：全程機場稅+機上用餐+20KG 行李津貼+司機導遊小費。

最后確認的行程將以旅行團抵達各地後接待社安排為準，在不可預知的情況之下，敝社保留刪改行程內容的權力，恕不預先通知。

团队出发按最少 16 成人或以上成团。团员受促购买旅游保险，更添保障。 *** 行程中图片只供参考 ***



DAY 01	KUALA LUMPUR ~ XIAMEN	OD 678	1800-2230	(MOB)
--------	-----------------------	--------	-----------	-------

Assemble at KLIA and depart on your pleasant flight to Xiamen. Upon arrival, transfer to the hotel for check-in.

DAY 02	XIAMEN (1.5hr) QUAMZHOU	(B / L / D)
--------	-------------------------	--------------

Island Ring Road Golden Coast - Huandao Road is a scenic coastal road built along Xiamen Island, like a beautiful jade belt surrounding the island. Stretching 45 km in total, the 9 km section from Xiamen University to Qianpu is known as the "Golden Coastline", combining sightseeing, leisure and entertainment along the beautiful seaside landscape.

Yanwu Bridge Sea Observation Desk - The viewing platform extends gently towards Xiamen Bay, offering panoramic views of the blue sea and sky, with sights of the ferries, Haicang, Gulangyu Island and Zhangzhou Port. Enjoy the sound of waves against the rocky coastline.

Shimao Strait Towers - Xiamen's tallest landmark, standing 300m high. Visit **Yun Shang Xiamen** for breathtaking 360° city and sea views, the transparent skywalk, rooftop viewing deck, and high-speed elevator experience.

Shapowei – A Hip Seaside District - Once a historic harbor dating back to the Ming Dynasty, it is now the epicenter of Xiamen's youth culture. You can explore independent craft boutiques, galleries, and seaside cafes. The nearby **Art Zone**, it is one of Xiamen's must-visit cultural landmarks.

Quanzhou · Xunpu Village (Traditional Costume & Floral Headdress Experience Included) - A thousand-year-old fishing village famous for the **Xunpu Women's Floral Headdress**, a Fujian intangible cultural heritage. Dress in traditional attire with a floral headdress and experience the unique culture and charm of southern Fujian.

DAY 03	QUANZHOU (3hr) RAOPING (1 hr) CHAOZHOU	(B/ -- / D)
--------	--	--------------

Quanzhou West Street - A thousand-year-old historic street and one of Quanzhou's most iconic cultural landmarks. Stroll through its lively lanes filled with traditional architecture, local delicacies, souvenir shops, and charming cafés while experiencing the unique atmosphere of this UNESCO World Heritage City.

Raoping · Daoyun Building - Built in 1587 during the Ming Dynasty, this over-400-year-old Hakka tulou is one of China's largest single circular earthen buildings. Featuring a unique "outer circle, inner square" design, it is renowned as the "Wonder of Hakka Tulou".

DAY 04	CHAOZHOU (1.0 hr) JIEYANG (1.0 hr) CHAOZHOU	(B/ L / --)
--------	---	--------------

Jieyang Xiqi Village - A filming location for *Dear You*, this traditional Chaoshan village offers peaceful rural scenery and rich local heritage. Discover the stories behind **Qiaopi** (overseas Chinese letters) and enjoy a **complimentary taste of the famous Wu Mi Guo**, a traditional Chaoshan snack.

Jieyang Ancient City · Xima Road Historical Cultural Street - Stroll through one of Jieyang's best-preserved historic streets, lined with traditional Nanyang-style arcade buildings. A filming location for *Chinatown* and *Siam Hotel*, it showcases the nostalgic charm of the old city.

Longhu Ancient Village - A nearly 1,000-year-old village and one of Guangdong's **Top Ten Most Beautiful Ancient Villages**. Admire its well-preserved Ming and Qing architecture and experience the rich history of Chaoshan.

Thai Buddhist Temple - One of the rare Thai-style Buddhist temples in China, jointly built through cooperation between China and Thailand. The magnificent golden architecture reflects Thai Buddhist artistic features and symbolizes cultural exchange and friendship between the two countries.

Chaozhou Ancient City (Including Electric Suttle Ride) - A National Historical and Cultural City with more than 1,600 years of history and an important birthplace of Chaoshan culture. Explore the well-preserved Ming and Qing architectural buildings, Guangji Gate Tower, Paifang Street and century-old tea houses. Experience Chaozhou Gongfu Tea culture, strolling along the riverfront promenade Guangji Bridge, the world's first opening-and-closing ancient bridge. Enjoying the light show of the ancient city at night. **(Subject to weather conditions, cancellation may occur without prior notice.)**

DAY 05	CHAOZHOU (1.0 hr) NAN AO (1.0 hr) CHENGHAI (1.0 hr) SHANTOU	(B/ L / --)
--------	---	-------------

Chen Cihong Former Residence + Intangible Cultural Heritage Chaoshan Yingge Dance Performance - A filming location for *"Dear You"*. Built by overseas Chinese entrepreneur Chen Cihong's family in 1910, it is known as the "No.1 Overseas Chinese Mansion in Lingnan". The residence consists of 506 rooms covering an area of 25,400 square meters, combining traditional "Si Ma Tuo Che" layout with Western-style architecture, pavilions and corridors.

Nan'ao Island - The only island county in Guangdong, known as one of the "Most Beautiful Islands in Guangdong". It was also an important stop along the ancient Maritime Silk Road. Cross the 11 km Nan'ao Bridge and enjoy spectacular sea views. Visit the island landmarks **Qihang Square** and **Changshanwei Lighthouse**, - where the white lighthouse contrasts beautifully with the blue sea.

Tropic of Cancer Landmark Tower – Natural Gate - Visit one of China's 11 Tropic of Cancer landmark towers. During summer solstice at noon, visitors may experience the astronomical phenomenon of "no shadow under the standing pole".

Qing'ao Bay - known as the "Oriental Hawaii", featuring fine white beaches and clear waters.

Longyan South Road Food Street - Enjoy free time to taste local Chaoshan delicacies such as beef hotpot, oyster omelette, rice noodles, braised goose and raw marinated food.

DAY 06	SHANTOU (4.0 hr) XIAMEN	(B / L / D)
--------	-------------------------	--------------

Shantou "Small Park" + Old Town Arcade Buildings - A historic district centered around Zhongshan Pavilion. Most buildings feature Republic of China-era arcade architecture and represent the cultural symbol of old Shantou. It is one of the largest preserved groups of Republican-style buildings in China.

Siam Cinema - Visit one of the filming locations of *"Dear You"* and experience the nostalgic atmosphere of Nanyang architecture. Visit **Yufeng Remittance Office** and **Overseas Chinese Letters Museum (Closed every Monday)** - to learn about the history of Chaoshan people who traveled overseas and their emotional connection with their hometown. The "Qiaopi Archives" have been listed in the UNESCO Memory of the World Register.

Xiamen Landmark · Shimao Strait Tower – Yun Shang Xiamen - Visit the 55th-floor observation deck "Yun Shang Xiamen" at Shimao Strait Tower. Enjoy a 360-degree panoramic view of Gulangyu Island, Xiamen city and Xiamen Bay.

DAY 07	XIAMEN TOUR ~ NIGHT TRANSFER TO AIRPORT	OD 679	2330-0400+1	(B / -- / D)
--------	---	--------	-------------	--------------

Gulangyu Island - Located southwest of Siming District, Xiamen, this island covers less than 2 square kilometers and has a population of around 20,000. Known as the "Garden on the Sea", vehicles are not allowed except sightseeing electric cars. It was officially listed as a UNESCO World Heritage Site in 2017. Visit: Longtou Road Shopping Street, International Architecture Exhibition, The Most Beautiful Corner.

Laoyuanzi Folk Culture Park + Minnan Legend Show - A cultural theme park showcasing Minnan traditional culture through architecture, folk exhibitions and interactive experiences. Visitors can learn about Minnan lifestyles, maritime culture and overseas Chinese history. Enjoy the spectacular indoor live show **"Minnan Legend"**, combining advanced stage technology, lighting, water curtains, dance and acrobatics to present Minnan culture, Maritime Silk Road history and overseas Chinese stories.

Assemble at the meeting time, transfer to **Xiamen Gaoqi International Airport** for check in flight back to Kuala Lumpur.

DAY 08	ARRIVE KUALA LUMPUR	(MOB)
--------	---------------------	-------

Arrive safely at Kuala Lumpur International Airport. End of tour. See you again!

Local Gourmet : Whole Goose Banquet, Century-old Yinpingshan Oyster Omelette, Lobster & Abalone+Red Wine, Beijing Roasted Duck, Teochew style 18-Dish Feast+Red Peach Kuih DIY , Buffet Seafood & Hotpot, Hakka Cuisine

Compulsory Pre-pay pakacges (+RM 300) :

Old Courtyard Folk Culture Scenic Area, Minnan Legendary Show, Xiamen Landmark – World Trade Center Haixia Building (Yunshang Xiamen Observation Deck), Teochew Yingge Dance Performance

INCLUDE: AIRPORT TAXES+MOB+20KG LUGGAGE ALLOWANCE+TIPPING.

The order of itinerary is subject to the final discretion of local land operator, we reserve right to amend the itinerary due to the unforeseen circumstances without prior notice. The group departure is subject to a minimum group size of 16 and above. You are advised to purchase Travel Insurance for unforeseen protection. *** Artwork/Picture designed just for reference only***

